
Protokół 	r XVII/08 

z Sesji Rady Gminy Widawa 

odbytej w dniu 24 czerwca 2008 roku 

w Gminnym Ośrodku Kultury w Widawie 

 
 
Ustawowa liczba radnych – 15 
Faktyczna liczba radnych – 15 
Liczba radnych obecnych – 14 
 
 
Ad. 1 

Otwarcia posiedzenia dokonał Przewodniczący Rady – Pan Robert Majczyk, który na wstępie 
swego wystąpienia stwierdził, iż zgodnie z listą obecności na sali obrad znajduje się 
13 radnych, czyli jest kworum niezbędne do podejmowania uchwał przez Radę Gminy. 
Następnie powitał wszystkich radnych, Pana Wójta, Panią Sekretarz, Panią Mecenas, Pana 
Skarbnika, dyrektorów szkół, pracowników Urzędu Gminy i sołtysów. W dalszej części 
Przewodniczący zapytał czy są zmiany do proponowanego porządku obrad, a ze względu na 
to, iż nikt nie zgłosił uwag zarządził głosowanie nad jego przyjęciem. W wyniku głosowania 
proponowany porządek obrad został przyjęty jednogłośnie przez 13 radnych obecnych na sali 
w chwili głosowania i przedstawiał się następująco: 
 
1. Otwarcie XVII Sesji Rady Gminy w Widawie. 
2. Zatwierdzenie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 
3. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności między sesjami. 
4. Informacja o działalności Przewodniczącego w okresie międzysesyjnym. 
5. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2008 rok. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia długoterminowego kredytu wynikającego 
z uchwały budżetowej na 2008 rok na realizację zadań inwestycyjnych. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie upoważnienia Wójta Gminy Widawa do podpisania umowy 
partnerstwa dotyczącej realizacji projektu pn. „Poprawa dostępności komunikacyjnej 
województwa łódzkiego poprzez przebudowę infrastruktury transportowej Północ-
Południe w powiecie zduńskowolskim i łaskim”, w ramach Indykatywnego Wykazu 
Indywidualnych Projektów Kluczowych Regionalnego Programu Operacyjnego 
Województwa Łódzkiego na lata 2007-2013 oraz wszystkich innych dokumentów 
związanych z wykonaniem niniejszego projektu, w tym zabezpieczających jego realizację. 

8. Podjęcie uchwały o zmianie uchwały Nr XIII/82/08 Rady Gminy Widawa z dnia 
31 stycznia 2008 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniego Planu Inwestycyjnego Gminy 
Widawa na lata 2007-2015. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia Zespołu Szkół w Chociwiu. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonywanie wpłat składki 
członkowskiej do Stowarzyszenia – Lokalna Grupa Działania pn. „Dolina rzeki Grabi”. 

11. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia Regulaminu określającego 
wysokość stawek i szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom dodatków: za 
wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego, za warunki pracy oraz wysokość i warunki 
wypłacania innych składników wynagrodzenia wynikających ze stosunku pracy, 
szczegółowy sposób obliczania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny 
doraźnych zastępstw, a także wysokość nauczycielskiego dodatku mieszkaniowego oraz 
szczegółowe zasady jego przyznawania i wypłacania. 



12. Wolne wnioski i zapytania. 
13. Sprawy różne. 
14. Zamknięcie obrad. 
 
Ad. 2 

W kolejnym punkcie Przewodniczący przystąpił do zatwierdzenia protokołu z poprzedniego 
posiedzenia. Ponieważ do protokołu nie zgłoszono żadnych uwag Przewodniczący Rady 
zarządził głosowanie nad jego przyjęciem. 
W wyniku głosowania protokół z poprzedniego posiedzenia Rady Gminy został przyjęty 
jednogłośnie przez 13 radnych obecnych na sali w chwili głosowania. 
 
Ad. 3 

W tym punkcie Przewodniczący udzielił głosu Panu Wójtowi, który przedstawił zrealizowane 
przedsięwzięcia w okresie międzysesyjnym, które przedstawiają się następująco: 
 
1. Zakończono przebudowę drogi Zawady – Chrusty. 
2. Rozpoczęto budowę drogi Józefów – Wincentów. 
3. Realizowana jest budowa boisk przy Szkole Podstawowej w Widawie. 
4. Przekazano wykonawcy plac budowy na wykonanie oświetlenia ścieżki rowerowo-pieszej 
w Widawie. 

5. Rozstrzygnięto przetarg na zakup kostki brukowej, obrzeży i krawężników w celu 
rozpoczęcia przebudowy ul. Kopiec i dokończenie chodnika w Woli Kleszczowej. 

6. Rozpoczęto przebudowę drogi w Grabówiu. 
7. Pomalowano pomieszczenia oraz wykonano sufit podwieszany w bibliotece w Brzykowie. 
8. Pomalowano przystanki autobusowe w miejscowościach: Widawa, Ochle, Zborów, 
Kolonia Zawady i Wola Kleszczowa. 

9. Pomalowano dwa pomieszczenia oraz osadzono drzwi do gabinetu w Ośrodku Zdrowia 
w Widawie 

10. Dokonano naprawy i konserwacji dachów na budynkach komunalnych w Chociwiu (bloki 
po Terpolu, budynek po przedszkolu i agronomówce). 

11. Dokonano naprawy dróg kruszywem: Chrząstawa – 700 m, Świerczów (w kierunku 
posesji Pana Gromady) – 450 m, Siemiechów – 100 m, Zabłocie – 200 m, Brzyków – 
800 m, rozpoczęto budowę drogi Grabówie – Kurówek Ochelski. 

12. Wyrównano pobocza oraz wykoszono trawę na poboczach. 
13. Wykoszono trawę na terenie Ośrodków Zdrowia w Widawie, Brzykowie i Chociwiu. 
14. Położono glazurę w pomieszczeniach Ochotniczej Straży Pożarnej w Chociwiu. 
15. Zakończono budowę chodnika w Woli Kleszczowej. 
29.05.08 – Zorganizowano na stadionie w Widawie program artystyczny dla dzieci 
i młodzieży z okazji Międzynarodowego Dnia Dziecka. 

10.06.08 – Podpisano umowę na budowę boiska szkolnego w Widawie z firmą Kaczmarski. 
10.06.08 – Spotkanie z dyrektorami szkół w sprawie remontów w szkołach. 
11.06.08 – Podpisano umowę na dofinansowanie i realizację projektu zintegrowanego 
systemu e-łódzkie w Urzędzie Marszałkowskim. 

11.06.08 – Uczestnictwo w zakończeniu szkolnego Roku Sportowego – Szkolnych Związków 
Sportowych w Łasku – nagrodzono Gimnazjum w Widawie II miejsce. 

12.06.08 – Uczestnictwo wraz ze Skarbnikiem na spotkaniu w Zduńskiej Woli w sprawie 
przebudowy drogi Północ-Półudnie. 

12.06.08 – Udział w zebraniu przedstawicieli w Ludowym Banku Spółdzielczym w Zduńskiej 
Woli. 

14.06.08 – Udział w spotkaniu i prelekcji Klubu Pacjenta Kliniki „Wolmed”. 



15.06.08 – Uczestnictwo w manewrach gminnych jednostek OSP. 
17.06.08 – Udział w Walnym Zgromadzeniu Lokalnej Grupy Działania. 
17.06.08 – Udział w spotkaniu dotyczącym powołania Komitetu Obchodów 620-lecia 
Widawy. 

18.06.08 – Spotkanie z Zarządem Powiatu Łaskiego dotyczące wielkości środków na 
poszczególne lata inwestycji dotyczącej przebudowy drogi Północ-Południe. 

18.06.07 – Udział w posiedzeniu Rady Pedagogicznej Szkoły w Chociwiu. 
Udział w odbiorze mostu w Rogóźnie. 
Udział w uroczystych zakończeniach roku szkolnego na terenie gminy. 
 
W okresie międzysesyjnym zostały wydane 2 Zarządzenia Wójta. 
28 maja Zarządzenie w sprawie zmian w budżecie. 
5 czerwca wydano Zarządzenie w sprawie naboru na wolne stanowiska urzędnicze w Gminie 
Widawa. 

 
Ad. 4 

W punkcie tym została umieszczona informacja o działalności Przewodniczącego w okresie 
międzysesyjnym, która przedstawia się następująco: 
1. 28.05.2008 r. g. 15.00 – 17.00 - Udział w posiedzeniu Rady Pedagogicznej SP Chociw. 
2. 03.06.2008 r. g. 14.00 – 16.00 - Udział w posiedzeniu Rady Społecznej SPZOZ w Łasku. 
3. 04.06.2008 r. g. 17.00 – 21.00 - Udział w posiedzeniu Zarządu LGD „Dolina rzeki Grabi” 
w Wodzieradach. 

4. 05.06.2008 r. g. 10.00 – 12.00 - Udział w rozmowach z członkami zarządu Powiatu 
w Łasku celem omówienia planowanych inwestycji na terenie gminy. 

5. 09.06.2008 r. g. 11.00 – 15.00 - Udział w spotkaniu z Dyrektorami placówek 
oświatowych z terenu Gminy. 

6. 12.06.2008 r. g. 10.00 – 15.00 - Wyjazd do Łodzi celem zakupu sprzętu sportowego. 
7. 12.06.2008 r. g. 16.30 – 17.30 - Udział w spotkaniu z rodzicami uczniów klas VI SP 
z terenu gminy. 

8. 15.06.2008 r. g. 14.00 – 16.00 - udział w manewrach gminnych jednostek OSP. 
9. 17.06.2008 r. g. 11.00 – 13.00 - udział w posiedzeniu komitetu Obchodów rocznicy 620 - 
lecia nadania praw miejskich Widawie. 

10. 17.06.2008 r. g. 18.00 – 20.00 - Udział w walnym zgromadzeniu członków LGD „Dolina 
rzeki Grabi”. 

11. 18.06.2008 r. g. 15.00 – 16.00 - Udział w posiedzeniu Rady Pedagogicznej nowo 
tworzonego ZS w Chociwiu. 

12. Udział w odbiorze zakończonej inwestycji pn. „Przebudowa mostu w miejscowości 
Rogóźno”. 

 
Ad. 5 

W tym punkcie Przewodniczący poprosił o zabranie głosu Pana Skarbnika i udzielenie 
wyjaśnień dotyczących proponowanych zmian w budżecie gminy. Pan Skarbnik 
poinformował, iż od momentu poprzedniej sesji została dokonana analiza wykonania budżetu 
za okres 5-ciu miesięcy, w związku z czym powstała propozycja wprowadzenia zmian 
zarówno po stronie dochodów jak i wydatków. Kontynuując Pan Skarbnik szczegółowo 
omówił propozycje zmian wyjaśniając, czym zostały spowodowane. 
Następnie głos zabrał radny Polak, który poinformował, iż remont Ośrodka Zdrowia 
w Brzykowie to była jedna inwestycja, która miała być realizowana na terenie, który on 
reprezentuje jako radny. Kontynuując wyjaśnił, iż kilkakrotnie apelował o zmianę osoby 



wykonującej projekt, czy też podjęcie jakichś działań mogących przyspieszyć wykonanie 
dokumentacji. 
Jako kolejny głos zabrał radny Płóciennik, który wyraził sprzeciw dotyczący wprowadzenia 
zmian w budżecie, gdyż przesunięto budowę ul. Słowackiego oraz ul. Kopiec na lata 
następne. 
W dalszej części Przewodniczący udzielił głosu radnej Rybak, która zapytała o kwestię 
wymiany okien w szkole w Widawie. 
Następnie głos zabrał Pan Wójt, który udzielił wyjaśnień dotyczących powyższych uwag, 
a mianowicie poinformował, iż zaistniały różne okoliczności, które spowodowały 
konieczność przesunięcia niektórych zadań do realizacji na lata następne. Ponadto wyjaśnił, iż 
po wielu rozmowach udało się nakłonić Zarząd Powiaty łaskiego, aby rozpocząć realizację 
projektu IPI od Widawy w kierunku Południowym. Pan Wójt poinformował, iż przebudowa 
ul. Słowackiego przedłuża się z tego względu, iż została zmieniona dokumentacja, a z kolei 
jeśli chodzi o ul. Kopiec okazało się że jest ona własnością powiatu łaskiego. Następnie 
wyjaśnił, iż powstał także problem z remontem Ośrodka Zdrowia i prawdopodobnie zostanie 
zerwana umowa z projektantem. Kontynuując poinformował, iż nie ma dobrych rokowań na 
pozyskanie środków z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska na dofinansowanie 
zakupu samochodu dla OSP w Dąbrowie Widawskiej. Ponadto Pan Wójt wyjaśnił, iż nie był 
zaplanowany zakup autokarów do przewozu dzieci. W dalszej części poinformował, iż jeżeli 
coś nie zostanie zrealizowane w danym roku będzie przesunięte i wykonane w późniejszym 
czasie. Następnie wyjaśnił, iż jak już wspomniał z trudem udało się przekonać władze 
powiatu o rozpoczęciu realizacji projektu IPI od Widawy. Dodał również, iż wkład gminy 
pozostaje taki sam, należy jednak przyspieszyć termin finansowania. Kontynuując wyjaśnił, iż 
realizując ten projekt Widawa dużo zyska. Następnie Pan Wójt raz jeszcze udzielił wyjaśnień 
dotyczących przebudowy ul. Słowackiego i ul. Kopiec, a mianowicie poinformował, iż jeśli 
chodzi o ul. Słowackiego to zostanie zrealizowana w późniejszym terminie, natomiast 
ul. Kopiec nie jest własności gminy, więc należy wystąpić o jej przejęcie żeby cokolwiek 
można było z nią zrobić. W dalszej części wyjaśnił, iż należy rozważyć, jakie mają być 
przeprowadzone inwestycje na terenie Brzykowa, gdyż gmina bardzo dużo dokłada do 
utrzymania szkoły, więc należy znaleźć rozwiązanie dotyczące dalszego funkcjonowania tej 
placówki. Następnie poinformował, iż jest wiele takich sytuacji, które wymagają podjęcia 
szybkiej decyzji, co do możliwości realizacji pewnych zadań. Dodał, iż jednym z takich zadań 
będzie kupno autokarów, dlatego też należy przesunąć wymianę okien w szkole w Widawie. 
Na zakończenie zwrócił się do radnych z prośbą o zaakceptowanie przygotowanego projektu 
uchwały. 
Następnie Pani Werner zapytała czy będzie położona kostka brukowa na ul. Leśnej. 
W odpowiedzi na powyższe Pan Wójt wyjaśnił, iż kostka brukowa dla Widawy zostanie 
zakupiona i jeżeli zapadnie decyzja, że ma zostać położona na ul. Leśnej to zostanie to 
wykonane. Następnie wyjaśnił, iż jest wiele nieuporządkowanych dokumentów dotyczących 
dróg. 
Jako kolejny głos zabrał radny Krzyżański, który poinformował, iż właściciel działki zgodził 
się za kwotę 3 tys. zł. na przeprowadzenie przez jego teren odwodnienia. Dodał, iż zostaje 
jedynie kwestia podpisania umowy i sfinansowania tej transakcji. Następnie zapytał, czy 
gmina będzie mogła za to zapłacić. 
W odpowiedzi na powyższe Pan Wójt wyjaśnił, iż jeżeli istnieje prawna możliwość to gmina 
przeznaczy pieniądze na wykup tej działki. 
W dalszej części głos zabrał radny Mikła, który zapytał jak przedstawia się sprawa 
wodociągów. 
Na to pytanie odpowiedzi udzielił również Pan Wójt, który wyjaśnił, iż należy zmodyfikować 
pewne decyzje podjęte na komisjach dotyczące inwestycji, które mają zostać zrealizowane 



w najbliższym czasie. Dodał, iż trzeba podjąć decyzję czy zakupić autokary, czy też ze 
względu na brak środków wznowić przetarg na przewoźnika. Następnie wyjaśnił, iż dopóki 
nie zostanie zakończona budowa boisk, nie można rozpoczynać większych inwestycji, gdyż 
do końca nie wiadomo jak to zadanie zostanie sfinansowane. 
Jako kolejny głos zabrał radny Płóciennik, który zapytał, czy zostały przeliczone koszty 
zakupu i utrzymania tych autokarów i czy to się opłaci. 
W odpowiedzi na powyższe Pan Wójt wyjaśnił, iż po przeliczeniu kosztów zakupu 
autokarów, zużycia paliwa oraz opłacenia kierowców w porównaniu z wynajęciem 
przewoźnika wynika, iż po około dwóch latach eksploatacji koszty kupna autokarów się 
zwrócą. 
Następnie w związku z tym, iż nikt więcej nie wyraził chęci zabrania głosu w tym punkcie 
Przewodniczący odczytał treść projektu uchwały i zarządził głosowanie. 
W wyniku głosowania Uchwała Nr XVII/115/08 Rady Gminy Widawa w sprawie zmian 
w budżecie na 2008 rok została przyjęta 10 głosami „za” przy 2 głosach „przeciw” 
i 2 wstrzymującymi się od głosowania. 
 
Ad. 6 

W kolejnym punkcie jako pierwszy głos zabrał również Pan Skarbnik, który udzielił 
wyjaśnień dotyczących projektu uchwały. Poinformował, iż przy uchwalaniu budżetu gminy 
na 2008 rok uwzględnione było zaciągnięcie długoterminowego kredytu. Następnie 
przedstawił sposób jego spłacenia. Wyjaśnił również, iż będzie on przekazany w transzach. 
Pan Skarbnik poinformował, iż zostanie ogłoszony przetarg i zostanie wybrany bank, który 
złoży najlepszą ofertę, a następnie zostanie ustalony termin wpływu transz. 
Następnie głos zabrał Pan Wójt, który potwierdził słowa Pana Skarbnika dotyczące planów 
zaciągnięcia kredytu. Wyjaśnił również, iż oprocentowanie takiego kredytu z reguły oscyluje 
w granicach 6-7% co oznacza, że są one dosyć korzystne. Następnie dodał, iż termin spłaty 
nie jest zbyt długi, a poza tym umożliwi przeprowadzenie realizacji zaplanowanych 
inwestycji. 
W tym miejscu radny Płóciennik zapytał na co zostaną przeznaczone pieniądze z tego 
kredytu. 
W odpowiedzi na powyższe Pan Wójt wyjaśnił, iż będzie to uzupełnienie wpływów do 
budżetu. 
Następnie Pan Skarbnik dodał, iż obecnie w budżecie na wydatki jest mało pieniędzy i nie 
można realizować niektórych inwestycji. Ponadto wyjaśnił, iż im szybciej są realizowane 
zadania tym więcej pieniędzy można zaoszczędzić. Na zakończenie podkreślił, iż 
oprocentowanie tego kredytu nie jest wysokie i korzystne dla gminy. 
Z uwagi na to, iż nie było osób chętnych do dalszej dyskusji Przewodniczący odczytał treść 
projektu uchwały i zarządził głosowanie, w wyniku którego Uchwała Nr XVII/116/08 Rady 
Gminy Widawa w sprawie zaciągnięcia długoterminowego kredytu wynikającego z uchwały 
budżetowej na 2008 rok na realizację zadań inwestycyjnych została przyjęta 14 głosami „za”, 
czyli jednogłośnie. 
 
Ad. 7 

Przystępując do realizacji kolejnego punktu Przewodniczący poprosił o zabranie głosu Pana 
Wójta. Na wstępie swego wystąpienia Pan Wójt zwrócił się z prośbą do radnych o podjęcie 
projektu przedmiotowej uchwały, gdyż jest to kolejny krok w działaniach dotyczących 
Programu IPI. Dodał, iż podjęcie tej uchwały umożliwi podpisanie umowy partnerstwa 
dotyczącej wyżej wspomnianego projektu, której poszczególne punkty są precyzyjnie 
opisane. Następnie wyjaśnił, iż integralną częścią tej umowy jest załącznik stanowiący 
harmonogram finansowania tego programu. Kontynuując Pan Wójt szczegółowo omówił 



poszczególne etapy realizacji tego projektu. Na zakończenie raz jeszcze zwrócił się z prośbą 
do radnych o zaakceptowanie omawianego projektu uchwały, co umożliwi dalsze działanie 
w tej sprawie. 
Jako kolejny głos zabrał radny Olejniczak, który zauważył, iż skoro nie została zmniejszona 
kwota dofinansowania do Programu IPI, a projekt został zmniejszony o pewien odcinek drogi, 
to należałoby zmobilizować władze powiatu chociażby do jego naprawienia. 
W tym miejscu ponownie głos zabrał Pan Wójt, który wyjaśnił, iż gmina Widawa dużo zyska 
po realizacji tego projektu, natomiast zmieniły się możliwości finansowe powiatu, gdyż dużo 
funduszy pochłonie ta inwestycja. Ponadto dodał, iż będzie zrobiona dokumentacja na 
wspomniany odcinek drogi, więc będzie zrobiony tyle tylko, że zostanie to zrealizowane jako 
odrębne zadanie. Następnie dodał, iż należy teraz jak najszybciej zrobić wodociąg na odcinku 
Widawa – Podgórze. 
W tym miejscu Przewodniczący odczytał projekt przedmiotowej uchwały i zarządził 
głosowanie. W wyniku przeprowadzonego głosowania Uchwała Nr XVII/117/08 Rady 
Gminy Widawa w sprawie upoważnienia Wójta Gminy Widawa do podpisania umowy 
partnerstwa dotyczącej realizacji projektu pn. „Poprawa dostępności komunikacyjnej 
województwa łódzkiego poprzez przebudowę infrastruktury transportowej Północ-Południe 
w powiecie zduńskowolskim i łaskim”, w ramach Indykatywnego Wykazu Indywidualnych 
Projektów Kluczowych Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Łódzkiego na 
lata 2007-2013 oraz wszystkich innych dokumentów związanych z wykonaniem niniejszego 
projektu, w tym zabezpieczających jego realizację została przyjęta 14 głosami „za”, czyli 
jednogłośnie. 
Następnie Przewodniczący ogłosił 10-cio minutową przerwę. 
 
Ad. 8 

Po wznowieniu obrad Przewodniczący poprosił o zabranie głosu Pana Rafała Brożynę – 
informatyka Urzędu Gminy, który przypomniał, iż na poprzedniej sesji został szczegółowo 
omówiony projekt dotyczący wprowadzenia elektronicznego obiegu dokumentów, a projekt 
uchwały umieszczony w tym punkcie jest kontynuacją tego tematu. Dodał, iż powstałe 
zmiany w Wieloletnim Planie Inwestycyjnym dotyczą wprowadzenia do realizacji projektu 
„Budowa Zintegrowanego Systemu e – Usług Publicznych Województwa Łódzkiego (Wrota 
Regionu Łódzkiego)” oraz sposobu jego finansowania. 
Następnie radny Mikła zauważył, iż oprócz przedstawionych zmian zaszły zmiany w dacie 
realizacji niektórych zadań takich jak np. budowa wodociągu w miejscowości Korzeń. 
W odpowiedzi na powyższe Pan Wójt wyjaśnił, iż jeżeli chodzi o wodociąg to nie było 
żadnych zmian. Następnie wyjaśnił, iż należy zdać sobie z tego sprawę, iż Wieloletni Plan 
Inwestycyjny wielokrotnie będzie ulegał zmianom, ponieważ w trakcie jego realizacji będą 
wprowadzane nowe zadania. Ponadto dodał, iż podjęcie omówionego wyżej projektu jest 
olbrzymim krokiem dla gminy, gdyż nie ponosząc dużych kosztów uda się wspólnie 
z Województwem Łódzkim zrealizować to zadanie. 
Z uwagi na to, iż nikt więcej nie wyraził chęci zabrania głosu w tym temacie, Przewodniczący 
odczytał treść projektu uchwały i zarządził głosowanie. 
W wyniku głosowania Uchwała Nr XVII/118/08 Rady Gminy Widawa zmieniająca uchwałę 
Nr XIII/82/08 Rady Gminy Widawa z dnia 31 stycznia 2008 r. w sprawie uchwalenia 
Wieloletniego Planu Inwestycyjnego Gminy Widawa na lata 2007-2015 została przyjęta 
14 głosami „za”, czyli jednogłośnie. 
 
Ad. 9 

Przystępując do realizacji kolejnego punktu Przewodniczący odczytał pozytywną opinię 
Kuratora Oświaty dotyczącą połączenia szkół. 



Następnie głos zabrał Pan Wójt, który przypomniał, iż na ostatniej sesji została podjęta 
uchwała dotycząca utworzenia Gimnazjum w Chociwiu. Ponadto dodał, iż zostanie w końcu 
usankcjonowana kwestia, która już istnieje. W dalszej części poinformował jakie zalety niesie 
za sobą utworzenie Zespołu Szkół. 
W związku z brakiem chętnych do podjęcia dyskusji w tym temacie Przewodniczący odczytał 
treść projektu uchwały i zarządził głosowanie, w wyniku którego Uchwała Nr XVII/119/08 
Rady Gminy Widawa w sprawie utworzenia Zespołu Szkół w Chociwiu została przyjęta 
jednogłośnie przez 14 radnych. 
Następnie Pani Krystyna Brożyńska reprezentująca rodziców dzieci uczęszczających do 
Szkoły w Chociwiu podziękowała za podjęcie uchwały. 
W tym miejscu Pan Wójt również wyraził swoje zadowolenie z podjęcia tej uchwały. Ponadto 
wyjaśnił, iż została podjęta decyzja dotycząca utworzenia dwóch klas pierwszych 
Gimnazjum. 
 
Ad. 10 

W kolejnym punkcie Przewodniczący poprosił o zabranie głosu Panią Sekretarz, która 
udzieliła wyjaśnień dotyczących wprowadzenia składki członkowskiej do Stowarzyszenia – 
Lokalna Grupa Działania pn. „Dolina rzeki Grabi”. Ponadto poinformowała, iż koszt składki 
na jednego mieszkańca gminy wynosi 26 groszy. 
Następnie Przewodniczący wyjaśnił, iż wspomniane stowarzyszenie działa prężnie, gdyż 
bardzo szybko zostały zrealizowane sprawy formalne, a także został już złożony pierwszy 
wniosek, a kolejne są przygotowywane. 
W tym miejscu głos zabrał radny Polak, który zapytał jaki jest ogólny roczny koszt składek 
dla gminy. 
W odpowiedzi na powyższe Pan Skarbnik wyjaśnił, iż jest to około 2 tys. złotych, jednak 
dodał jednak liczba mieszkańców sukcesywnie maleje i koszt ten może ulec zmianie. 
Jako kolejny głos zabrał Pan Wójt, który wyjaśnił, iż od 1996 roku gmina Widawa należała 
do Związku Gmin Regionu Łódzkiego i wówczas te składki wynosiły około 1,5 tys. złotych. 
Ponadto wyjaśnił, iż w tym przypadku składka jest symboliczna w stosunku do tego jakie 
profity przyniesie to dla naszej gminy. 
Jako iż nit więcej nie zgłaszał uwag do omawianego tematu Przewodniczący odczytał treść 
projektu uchwały i zarządził głosowanie. W wyniku głosowania Uchwała Nr XVII/120/08 
Rady Gminy Widawa w sprawie wyrażenia zgody na dokonywanie wpłat składki 
członkowskiej do Stowarzyszenia – Lokalna Grupa Działania pn. „Dolina rzeki Grabi” 
została przyjęta 14 głosami „za”, czyli jednogłośnie. 
 
Ad.11 

W tym miejscu Przewodniczący udzielił głosu Pani Mecenas Małgorzacie Byczyńskiej, która 
udzieliła wyjaśnień na temat projektu uchwały umieszczonego w tym punkcie. 
Poinformowała, iż podjęta na poprzedniej sesji uchwała w sprawie ustalenia Regulaminu 
określającego wysokość stawek i szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom 
dodatków została wysłana do kontroli do Łódzkiego Urzędu Wojewódzkiego. Następnie 
wyjaśniła, iż po dokonaniu oceny legalności przez organ nadzoru, iż w załączniku do uchwały 
umieszczone zostały zapisy, które są uregulowane w Karcie Nauczyciela. Kontynuując 
dodała, iż uchwalony regulamin nie różnił się niczym od regulaminów podejmowanych 
w latach ubiegłych jednak prawnicy stwierdzili, iż ni potrzebne są wspomniane wcześniej 
zapisy dlatego też należy się dostosować i podjąć kolejną uchwałę uwzględniając uwagi 
nadzoru. Ponadto wyjaśniła, iż nawet jeśli uchwała nie zostałaby podjęta Łódzki Urząd 
Wojewódzki uchyliłby zbędne zagadnienia. 



Następnie Przewodniczący odczytał treść projektu uchwały i zarządził głosowanie, w wyniku 
którego Uchwała Nr XVII/121/08 Rady Gminy Widawa zmieniającej uchwałę w sprawie 
ustalenia Regulaminu określającego wysokość stawek i szczegółowe warunki przyznawania 
nauczycielom dodatków: za wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego, za warunki pracy oraz 
wysokość i warunki wypłacania innych składników wynagrodzenia wynikających ze stosunku 
pracy, szczegółowy sposób obliczania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny 
doraźnych zastępstw, a także wysokość nauczycielskiego dodatku mieszkaniowego oraz 
szczegółowe zasady jego przyznawania i wypłacania została podjęta jednogłośnie przez 14 
radnych. 
 
Ad. 12 

W tym punkcie Przewodniczący odczytał pismo, które wpłynęło do Rady Gminy od 
mieszkańców sołectwa Widawa dotyczące rozważenia możliwości przyznania tytułu 
Honorowego Obywatelstwa Gminy Widawa Panu Janowi Królikowskiemu. 
Następnie głos zabrała Pani Maria Werner – sołtys miejscowości Widawa, która 
poinformowała, iż gałęzie przydrożnych drzew sięgają linii wysokiego napięcia. Ponadto 
wyjaśniła, iż według jej ustaleń drzewa rosnące na rynku należą do gminy. 
W dalszej części głos zabrał radny Mikła, który poprosił o umieszczenie znaków ograniczenia 
prędkości przed wjazdem do poszczególnych miejscowości, gdyż mieszkańcy narzekają na 
zbyt szybko przejeżdżające pojazdy. 
W tej kwestii wyjaśnień udzieliła Pani Sekretarz, iż przepisy o ruchu drogowym wyraźnie 
mówią o ograniczeniu prędkości na terenie zabudowanym. 
Następnie raz radny Mikła ponownie zabrał głos prosząc o usunięcie zakrzaczeń przed 
skrzyżowaniem, gdyż znacznie ograniczają widoczność. 
W tym miejscu głos zabrała Pani Werner, która również zgłosiła prośbę dotyczącą usunięcia 
zakrzaczeń koło Pani Wapińskiej. 
W dalszej części głos zabrał sołtys miejscowości Brzyków, który poprosił o posypanie 
kruszywem drogi w kierunku Zabłocia, a także podziękował za utwardzenie drogi, o którą 
prosił od dłuższego czasu. 
Jako kolejny głos zabrał sołtys Pan Kędzierski, który poprosił o zrobienie nakładki na drodze 
w miejscowości Izydorów. 
Następnie sołtys Józefowa Widawskiego, który zapytał o termin wykonania przyłączy do 
wodociągu. Ponadto poinformował, iż droga jest w fatalnym stanie, rowy porośnięte trawą. 
Dodał, iż mieszkańcy sami starają się wyrównywać drogę, a on na własny koszt wykasza 
rowy. 
W dalszej kolejności głos zabrał radny Szydłowski, który zapytał, czy istniałaby możliwość 
położenia nakładki na odcinku drogi obok szkoły, który połączyłby drogi powiatowe. 
Jako kolejny głos zabrał sołtys miejscowości Osieczno, który poprosił o nawiezienie 
kruszywa na drogę rolniczą na odcinku od kapliczki w kierunku lasu. 
Następnie radny Polak zapytał kiedy zostanie wykonane oświetlenie uliczne w Kolonii 
Brzyków. 
W dalszej części radny Płóciennik zapytał jak przedstawia się sprawa stacja paliw, gdyż 
prawdopodobnie ma być budowana w Sędziejowicach, więc można dać ogłoszenie, że gmina 
Widawa posiada działkę pod taką inwestycję. 
W tym miejscu ponownie głos zabrała Pani Werner, która wyjaśniła, iż nie jest prawdą to, że 
część parku należy do stacji paliw PKN Orlen, a ponadto poinformowała iż jest na to świadek. 
Następnie głos zabrał Pan Wójt, który przystąpił do udzielania wyjaśnień na poszczególne 
zapytania i prośby. Odnośnie drzew w parku przyznał, iż po wnikliwym sprawdzeniu okazało 
się, iż należą one do gminy jednak część działki bezsprzecznie należy do PKN Orlen. Ponadto 
wyjaśnił, iż nie zostały podjęte żadne rozmowy na temat rozbudowy czy jakichkolwiek 



innych działań ze strony właścicieli wspomnianej stacji paliw. Kontynuując Pan Wójt 
poinformował, iż zaczynają się prace na drogach Wojewódzkich. Następnie zwrócił się 
z prośbą, aby mieszkańcy wykazywali więcej inicjatywy i wystosowali pismo do Zarządu 
Dróg Wojewódzkich z zapytaniem jak będzie przebiegać infrastruktura i przebudowa dróg. 
W dalszej części wyjaśnił, iż jeśli chodzi o usuwanie starych drzew i przycinanie gałęzi 
w rynku w Widawie zostanie to zlecone Zakładowi Usług Komunalnych. 
W tym miejscu Pani Werner poprosiła o usunięcie żwiru ze ścieżki biegnącej przez park. 
W odpowiedzi na powyższe Pan Wójt wyjaśnił, iż jeśli dojdzie do przebudowy parku 
wówczas sprawa ścieżek zostanie załatwiona. Następnie wyjaśnił kwestię usuwania 
zakrzaczeń znajdujących się przy drogach. Kontynuując Pan Wójt poinformował, iż niektóre 
odcinki dróg są zbyt wąskie, aby można było położyć nakładki, a sprawa poszerzenia jest zbyt 
czasochłonna, więc należy realizować tam gdzie jest taka możliwość i potrzeba. W dalszej 
części wyjaśnił, iż należy zakończyć budowę drogi w Grabówiu, aby móc w terminie dokonać 
jej rozliczenia. Kolejną kwestią, którą omówił była możliwość położenia nakładki na odcinku 
drogi w miejscowości Chociw łączącym drogi powiatowe. Następnie w związku z prośbą 
sołtysa miejscowości Osieczno dotyczącą wysypania drogi kruszywem Pan Wójt wyjaśnił, iż 
należy dokonać zakupu dodatkowego kruszywa i wówczas można będzie dokonać 
utwardzenia na zgłoszonych odcinkach dróg. Kontynuując omówił temat dotyczący realizacji 
oświetlenia ulicznego, a mianowicie wyjaśnił, iż dokumentacja została złożona w Starostwie 
Powiatowym, a ponadto jeden z projektów jest już realizowany. Pan Wójt wyjaśnił również, 
iż część parku około 2-3 metrów należy do właścicieli Stacji Paliw Orlen, jednak nie 
wiadomo, na jakich zasadach to nastąpiło. W dalszej części Pan Wójt odczytał, na jakich 
odcinkach dróg zostały położone nakładki, a na jakich będą realizowane. Następnie wyjaśnił, 
iż po podpisaniu umowy na przecisk pod torami i wybudowaniu przepompowni Józefów 
Widawski zostanie zasilony w wodę.  
Jako kolejny głos zabrał radny Gniłka, który zaproponował, aby prace były realizowane na 
terenie całej gminy a nie tylko w jednym obszarze. Ponadto dodał, iż należy realizować 
postanowienia Komisji ds. Rolnictwa. 
Następnie głos ponownie zabrał Pan Wójt, który zaproponował wstrzymanie przebudowy 
drogi w Dębinie a zrealizowanie przebudowy w Widawie. Ponadto wyjaśnił, iż w Chociwiu 
można również poczekać z budową drogi na działkach a wykonać wspomniany wcześniej 
łącznik.  
W tym miejscu głos zabrał radny Krzyżański .. 
Jako kolejny wystąpił radny Gniłka nie zgadzając się z przedstawioną Przez Pana Wójta 
propozycją dotyczącą wstrzymania budowy drogi w Dębinie, gdyż Komisja ds. Rolnictwa 
zgodnie stwierdziła, iż jest to dla mieszkańców duży skrót do Widawy.  
Następnie Pan Wójt wyjaśnił, iż jest dużo odcinków dróg, na których należy położyć 
nakładkę jednak należy wziąć pod uwagę szczególnie trasę dowozu dzieci do szkół. Ponadto 
poinformował, iż jest nikła szansa na możliwość dofinansowania zakupu samochodu dla OSP 
w Dąbrowie Widawskiej. Na zakończenie swej wypowiedzi zaproponował, aby Komisja ds. 
Rolnictwa raz jeszcze przeanalizowała sprawę budowy nakładek. 
W tym miejscu sołtys miejscowości Brzyków raz jeszcze zabrał głos w sprawie utwardzenia 
drogi Brzyków – Zabłocie. 
W odpowiedzi na powyższe głos zabrał ponownie Pan Wójt, który wyjaśnił, iż dużo pracy 
czeka Komisję ds. Rolnictwa, gdyż jest wiele odcinków dróg do przebudowy i należy ustalić 
kolejność realizacji. Ponadto dodał, iż powiat łaski dokona zakupu kruszywa, aby połączyć 
drogę Rogóźno – Kolonia Zawady.  
Jako kolejna głos zabrała Pani Wiesława Brocka – Dyrektor Szkoły Podstawowej w 
Brzykowie, która zapytała czy zostało coś ustalone w sprawie remontów w łazienkach w 
podległej jej placówce. 



Odpowiedzi na to pytanie udzielił Pan Wójt, który wyjaśnił, iż tematem szkoły w Brzykowie 
należy zająć się po wakacjach i ustalić czy będzie ona dalej funkcjonować, a jeśli tak to 
podjąć decyzję o utworzeniu tam oddziału przedszkolnego i dostosowaniu łazienek również 
do potrzeb przedszkolaków. Ponadto dodał, iż jeśli zapadnie decyzja dotycząca remontu 
łazienek wówczas należy wstrzymać jakieś inne zaplanowane inwestycje i więcej funduszy 
przeznaczyć na oświatę.  
Następnie głos zabrała Pani Werner, która zapytała czy Zakład Usług Komunalnych posiada 
maszynę do sprzątania dróg, gdyż kiedyś te drogi były co jakiś czas sprzątane, a obecnie nic 
takiego nie ma miejsca. 
W odpowiedzi Pan Wójt wyjaśnił, iż kilkakrotnie wyjaśniał, iż gmina nie ma kompetencji 
porządkowania dróg, których właścicielem jest powiat czy też województwo. 
Jako kolejny głos zabrał radny Gniłka, który wyjaśnił, iż Komisja ds. Rolnictwa wnioskowała 
o zwiększenie środków finansowych w budżecie gminy na inwestycje związane z budową 
dróg i wodociągów. Następnie dodał, iż w/w Komisja ustaliła, iż ogółem będzie zrealizowane 
12,5 km dróg i zostanie to podzielone na etapy i wykonane w latach 2009 i 2010.  
W tym miejscu głos zabrał ponownie Pan Wójt, który wyjaśnił, iż jest wiele niejasności 
dotyczących szerokości dróg. Ponadto poprosił, aby członkowie Komisji ds.. Rolnictwa przed 
wytypowaniem do realizacji konkretnych odcinków dróg poprosili o sprawdzenie szerokości 
oraz właściciela danej drogi. W dalszej części wyjaśnił, iż należałoby już zlecić dokumentację 
na przebudowę dróg, aby zimą ogłosić przetarg. 
W tym miejscu głos zabrał radny Szydłowski, który zapytał czy jest przygotowana umowa 
dotycząca wykupu działki w Chociwiu pod odwodnienie drogi. 
Pan Zbigniew Parzybut – pracownik Urzędu Gminy wyjaśnił, iż wskazane byłoby podpisanie 
tej umowy notarialnie. 
Następnie radny Olejniczak zauważył, iż brane są kredyty na budowę nakładek, a pozostają 
jeszcze miejscowości, które nie mają wodociągu ani też dobrej drogi dojazdowej.  
W odpowiedzi na powyższe radny Gniłka wyjaśnił, iż jeżeli zostaną zwiększone środki na 
inwestycje związane z budową nakładek i wodociągów sprawa zwodociągowania pozostałych 
miejscowości powinna zostać zakończona. 
Jako kolejny wystąpiła radny Płóciennik, który zapytał jak posuwają się prace przy budowie 
chodników. 
Odpowiedzi udzielił Pan Parzybut, który wyjaśnił, iż obecnie nie ma żadnych prac przy 
przebudowie chodników. 
W tym miejscu Pani Werner zapytała o sprawę ogrodzenia kurhanu. 
Kwestię ogrodzenia wyjaśnił Pan Wójt, który poinformował, iż jesienią zostaną usunięte 
drzewa, a następnie zostanie wykonane ogrodzenie. 
Następnie głos zabrała Pani Jolanta Pietras – Sekretarz Gminy, która wyjaśniła, iż na 
poprzedniej sesji został już pokrótce omówiony program Leader. Ponadto dodała, iż 
realizowany będzie jeszcze jeden program, z którego również mogą skorzystać mieszkańcy 
gminy. Kontynuując zaprosiła zebranych do wzięcia udziału w spotkaniu z przedstawicielami 
obu wspomnianych programów. Kontynuując zwróciła się również z prośbą do sołtysów 
o rozpropagowanie wśród mieszkańców ankiet, które po wypełnieniu należy zwrócić do 
Urzędu Gminy.  
Z uwagi na brak chętnych do dalszej dyskusji Przewodniczący Rady zamknął obrady Sesji 
Rady Gminy Widawa. 
Na tym protokół zakończono. 
Protokołowała: 
Jolanta Szuleta 
 


